

		Dagsorden Sociokratigruppen Urbania	
		Backlog: •	
Mødetid og sted		26/9 kl. 16.30-19 Hos Cleo i Kaktustårnet. OG TAK FOR EN FIN RUNDVISNING!	
Tid	Min	Emne	
16.30	10	Tjek-ind	
16.40	10	<p>A(ttendance): Hvem er her? Nille, Cleo, Nila, Ane, Merete, Jens Erik, Inger Afbud: Riko,Tina. Merete tog facilitatorrollen. D(uration): mødets varighed til 19 M(inutes): referat fra sidst. Ingen bemærkninger I(nformation): meddelelser. Inger fortalte at bestyrelsen nu har lavet en tidsskitse for hvad der skal ske frem til indflytning (forhåbentlig ultimo 26). Særlig vægt på de næste 8 mdr, hvor vi ønsker at etablere "Urbania-broen": både et fysisk og et virtuelt mødested, hvor vi kan se hvad hinanden laver og skabe overblik. Senere vil Foreningen Urbania formentlig udvikle sig til en slags NGO med fokus på at skabe gode forhold for bofællesskaber. N(æste møde): tid og sted: Torsdag 19.okt. kl. 16.30 til 19 hos Inger Næste næste møde: Torsdag 30/11 hos ?</p>	
16.50	5	Samtykke til dagsordenen. Punktet om domæner kan udskydes.	B
16.55	15	<p>Punkt 1: Opdatering aftenskole Deltagere, læringspunkter</p> <p>Der er meget positive tilbagemeldinger fra deltagerne. På 1. og 2. tema har der været ca. 12 personer. 15 er tilmeldt 3. tema. Jens Erik stiller op som ekstra facilitator sammen med Cleo og Inger. Det er godt nok med kiks og vand.</p>	O
17.10	40	<p>Punkt 2: Sociokrati i store grupper (Jens Erik) De udsendte tekster er tænkt som inspiration. JE foreslår at vi afprøver nogle af SoFAs værktøjer, gerne på medlemsmødet i november om at bo i bofællesskaber (Tina Solveig er tovholder). Reaktionsrunde: Cleo: Giv den gas til novembermødet! Der er nye folk der møder hinanden, dvs. ikke en fasttømret kultur, vi er oppe imod. Og det er ikke en beslutningsproces, så vi kan arbejde efter devisen "good enough for now".</p>	U

		<p>Ane: Det er en lejlighed til at udforske et tema på sociokratisk vis. Især tale i runder. Samtidig kræver det disciplin at gøre det, og der er ikke mange der er inde i sociokratiet.</p> <p>Nille: Fint at prøve noget af på et større møde. Men vi må være helt skarpe på hvad det er vi vil afprøve. Sige hvad vi gør, "vi viser nogle simple trin", opklarende spørgsmål, reaktioner.</p> <p>Jens Erik: Lad os arbejde med runder og gøre det tydeligt hvornår det er opklarende spørgsmål, og hvornår det er reaktioner. Der bliver sikkert nogle små workshops, som vi kan facilitere sociokratisk.</p> <p>Inger: Tina Solveig er tovholder, og hun skal være med på ideen.</p> <p><u>Beslutning:</u> <i>Inger tager kontakt til TS, og en hjælpesirkel bestående af Nille, Jens Erik og Inger laver efter drøftelse med TS et forslag til vores møde 19/10 om hvad vi kan bidrage med.</i></p> <p>Øvrige reaktioner på temaet "sociokrati i store grupper":</p> <ul style="list-style-type: none"> - I en "rigtig" sociokratisk organisation træffes der ikke beslutninger i store grupper – det sker gennem de mandatudstyrede cirkler. Men måske kan et spørgsmål som husdyrspolitik tages op på en generalforsamling. Der kan vi bruge en variant af cafémetoden, hvor der først arbejdes i mindre grupper, som så sender en repræsentant til en fællesgruppe, der træffer beslutning (der så igen kan samtykkes til eller evt. stemmes om). - Hvis vi skal lave en øvelsescase på beslutninger i store grupper, skal vi måske vælge et mindre sprængfarligt emne end husdyrspolitik. Det vigtige er at folk får oplevelsen af at blive hørt. - Vi ophører på et tidspunkt med at have en traditionel bestyrelse. I stedet vælger vi tovholdere for de forskellige cirkler – disse kommer så til at være en del af hovedkredsen. Her må vi se nærmere på både SoFA og Heinz. 	
17.50	10	Pause – Skønne salater fra Ricco	
18.00	15	<p>Punkt 3: Valg af facilitator og sekretær</p> <p>Ane blev valgt som facilitator og Merete som sekretær til og med decembermødet.</p>	B
18.15	30	<p>Punkt 4: Udformning af domæner (Inger)</p> <p>Udgik – til backlog.</p>	U
18.45	5	<p>Opdatering af backlog:</p> <ul style="list-style-type: none"> ● Ikkevoldelig kommunikation: ● Sociokratigruppens rolle i bestyrelsens kommende arbejde med organisation i Urbania. (Jens Erik) 	

		<ul style="list-style-type: none"> • Tidsplan for sociokrati i Urbania (inden GF 24) • Hvordan praktiserer vi sociokrati i store grupper? Hjelpegruppeoplæg til 19/10 23 • Workshop med Ted og Jerry 2024 • Socgruppen fortsætte arbejdet i fh til bestyrelsen og tilbud til arbejdsgrupperne om at de får en soc undervisningsgang ved opstart. • 16/12 valg af facilitator og sekretær • Udformning af domæner (Inger) 19/10 • Mødedatoer for foråret (Ane og Mererte) 	
18.50	10	<p>Tjek-ud</p> <p>Vi brugte sygt meget tid på at diskutere om vi skulle flytte novembermødet. Her skal facilitator bare være kold i R.</p> <p>Vigtigt at bruge opklarende spørgsmål før vi går ind i reaktion/diskussion. Når man laver oplæg, skal man være meget tydelig med kontekst og mål. Det er blevet tydeligere hvad vi skal fremover.</p> <p>Pissefedt at vi går i action. Skønt at vi er enige om det. Vi er ved at komme sammen som gruppe.</p>	
19.00		Mødet slut.	

